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\\\    Pruszków  
– Tereny niedostępne 
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Zmiany w opłatach  
za żłobki 

Rodzice mogą korzystać z programu „Aktywnie w żłobku” składając wnioski  
do ZUS-u
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\\\ PODKOWA LEŚNA 

W piątek (11 kwietnia)  
do Podkowy Leśnej  
przyjechali niezwykli goście. 
Filmowcy w mieście kręcą 
sceny do jednego z nowych 
seriali historycznych.

P odkowa ma długą i dumną tradycję 
związaną z produkcjami filmowy-

mi. 

Jaki serial będzie kręcony 
w Podkowie Leśnej?
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W Podkowie Leśnej nagrywany był między innymi serial Wojenne Dziewczyny

czytaj na str. 2

dokończenie na str. 3

\\\ PRUSZKÓW 
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\\\ PRUSZKÓW 

15 zł to stawka, jaką trzeba 
będzie zapłacić za dzienne 
wyżywienie dziecka w żłobku, 
które prowadzi pruszkowski 
magistrat. Władze ustaliły 
także opłatę stałą, która  
ma podnieść frekwencję  
w placówkach dla maluchów. 

D zięki wprowadzonej uchwale ro-
dzice i opiekunowie prawni będą 

mogli ubiegać się o pieniądze w wyso-
kości 1500 zł miesięcznie pochodzące 
z rządowego programu „Aktywnie w 
żłobku”. Dobrą wiadomością jest fakt, 
że pieniądze są przydzielane niezależ-
nie od majętności rodziców i opieku-
nów. 1900 zł otrzymają wychowujący 
dziecko z orzeczeniem niepełnospraw-
ności. 

Co ważne, stała opłata nie będzie 
przepływać przez ręce rodziców. Ci 
muszą złożyć wniosek w Zakładzie 
Ubezpieczeń Społecznych. Ten będzie 
przekazywał co miesiąc pieniądze na 

konto żłobka, do którego uczestniczy 
dziecko. 

\\\   3 zł więcej za posiłki
Więcej niż dotychczas trzeba bę-

dzie zapłacić za wyżywienie. Tę opłatę, 
tak jak dotychczas rodzice będą mu-
sieli pokryć z własnej kieszeni. Koszt 
stołowania się w żłobkach wzrośnie o 
3 złotych dziennie. Dotychczas trzeba 
było zapłacić 12 zł, teraz stawka wzro-
sła do 15 zł

\\\   20 zł za godzinę  
dla spóźnialskich

W przedszkolach publicznych w 
Pruszkowie, w których jest 300 miejsc, 
dzieci bez dodatkowych opłat mogą 
przebywać do 10 godzin dziennie. 
Zdarzają się przypadki losowe, kiedy 
rodzic lub opiekun nie zdąży odebrać 
w tym czasie swojej pociechy. Wtedy 
za dodatkową godzinę będzie musiał 
zapłacić 20 złotych. To duża zmiana, 
ponieważ dotychczasowa stawka wy-
nosiła 2,50 zł za każdą godzinę pobytu, 
i była niezależna od ilości wykorzysta-

nych godzin. Jeżeli przypilnujemy po-
bytu 10 godzin, wtedy nie będziemy 
mieli dodatkowych kosztów. 

\\\   Rodzice nie stracą,  
budżet miasta zyska

Korzyści ze zmian widzi Michał 
Landowski, zastępca Prezydenta Mia-
sta Pruszkowa. - W skali całego budżetu 
miasta Pruszkowa widzimy niepoko-
jącą tendencję, że brak opłaty stałej 
powoduje zaniżoną frekwencję dzieci 
w żłobkach – mówił podczas ostat-
niej sesji rady miejskiej. A to oznacza, 
że godziny przeznaczone na pobyt 
najmłodszych były wykorzystane tylko 

w połowie. Do budżetu gminy z opłat za 
pobyt w 2024 r. wpłynęło ponad 780 
tys. zł. Utrzymanie trzech żłobków to 
ponad 8 mln 330 tys zł. Miasto musiało 
więc z budżetu wydać pozostałe 7,5 
miliona zł. Dzięki programowi „Aktyw-

nie w żłobku” urząd może pozyskać z 
pieniędzy rządowych nawet 5 mln 400 
tys. zł w skali roku. Rodzice więc nie 
stracą, a budżet miasta może na tym 
sporo zyskać. 

Tomasz Furtak

Zmiany w opłatach za żłobki 

\\\ PRUSZKÓW 

Działka, na którą zamienił się 
pruszkowski urząd miejski,  
nie ma dostępu do drogi 
publicznej.  Prezydent i radni 
mają twardy orzech  
do zgryzienia. 

Na problem podczas ostatniej sesji 
Rady Miasta Pruszkowa zwrócił 

uwagę radny Karol Chlebiński,  który 
chciał poznać powód, dlaczego urząd 
ma zamiar inwestować w działkę, któ-
rej jego zdaniem nie można w tej chwili 
wykorzystać. – Mnie też się to nie podo-
ba, ale naprawiamy nieprawidłowości, 
które istnieją od lat – odpowiadał pre-
zydent miasta Piotr Bąk. 

Jeszcze w 2021 r. rada miasta 
uchwaliła nowy plan zagospodarowa-
nia części osiedla Staszica. Stało się tak, 
bo istniały obawy, że powstaną tam  
budynki wielorodzinne. Ówczes-
ny prezydent Paweł Makuch, by nie 
dopuścić do powstania kolejnego 
blokowiska, zaczął negocjować z in-
westorem. By uniknąć kilkumilio-
nowego odszkodowania magistrat 
dokonał zamiany: pozyskał teren o 
powierzchni ponad 3000 metrów 

kwadratowych, oddając działkę przy  
ul. Potulickiego. 

\\\   Zamienił stryjek...
Radny Chlebiński podczas obrad 

nie ukrywał zdziwienia – Zamieniliśmy 
się na działki w środku osiedla, które 
nie mają dostępu do drogi publicznej 
za nieruchomość w środku miasta – 
pytał?  Prezydent Bąk to potwierdził. 
Ale radny nie przypominał sobie, żeby 
od 5 lat, kiedy sprawa się toczy, radni 
byli informowani o braku dostępu do 
drogi publicznej działek przy ul. Do-
brej. Drążąc temat, wywołał do tablicy 
Pawła Makucha, byłego prezydenta 
Pruszkowa, a obecnie radnego, pytając, 
czy ten miał świadomość stanu działek. 
Radny Makuch odpowiedział, że żadne 

informacje na ten temat nie były przed 
radą zatajane. 

\\\   „Tu nic dziać się  
nie będzie”

Zdaniem Chlebińskiego ze względu 
na obecny stan prawny, na działce przy 
osiedlu Staszica nic dziać się nie będzie. 
Zdecydowanie więcej optymizmu ma 
były prezydent. Zdaniem Pawła Ma-
kucha przy dobrej woli i wykorzysta-
niu przepisów prawnych działki będą 
służyć mieszkańcom Pruszkowa. Od 
wielu lat pruszkowianie chcą, by po-
wstały tam zadbany teren zielony lub 
usługi kultury. Marzą by pojawiły tam 
się ławeczki, plac zabaw, fontanna czy 
świetlica osiedlowa. 

Tomasz Furtak

Tereny rekreacyjne na osiedlu Staszica 
niedostępne dla mieszkańców
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 OGŁOSZENIE PREZYDENTA MIASTA PRUSZKOWA
O rozpoczęciu konsultacji społecznych projektu zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części obszaru miasta Pruszkowa – Gąsin Przemysłowy – obszar II wraz z prognozą 
oddziaływania na środowisko.

Na podstawie art. 17 pkt 11 i 13 w związku z art. 8h ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2024 r. poz. 1130, 1907 i 1940) oraz art. 39 
ust.1 i art. 54 ust.2 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego 
ochronie, udziale społeczeństwa  w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko  
(Dz. U. z 2024 r. poz. 1112, 1881 i 1940), ogłaszam o rozpoczęciu w dniach od 16 kwietnia 2025 r. 
do 19 maja 2025 r. konsultacji społecznych dotyczących projektu zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części obszaru miasta Pruszkowa – Gąsin Przemysłowy – obszar 
II wraz z prognozą oddziaływania na środowisko sporządzanymi na podstawie uchwały Nr III.32.2024  
Rady Miasta Pruszkowa z dnia 18 czerwca 2024 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obszaru miasta Pruszkowa  
– Gąsin Przemysłowy – obszar II. 

Przedmiotem zmiany planu jest zmiana ustaleń uchwały Nr IX.81.2015 Rady Miejskiej w Pruszkowie 
z dnia 25 czerwca 2015 r. (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2015 r. poz. 7161), z rozstrzygnięciem nadzorczym  
NR LEX-I.4131.160.2015.BŁ Wojewody Mazowieckiego z dnia 30 lipca 2015 r. (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2015 r. 
poz. 6821), zmienionego uchwałą Nr LXXXV.799.2023 Rady Miasta Pruszkowa z dnia 30 listopada 2023 r.  
(Dz. Urz. Woj. Maz.  z 2024 r. poz. 1766) w zakresie zmiany ustaleń dotyczących wysokości zabudowy 
instalacji do produkcji masy asfaltowej oraz rozwiązań chroniących środowisko poprzez zmniejszenie 
emisji zanieczyszczeń do powietrza w terenie 1UP, a także zmian w zakresie urządzeń wytwarzających 
energię z odnawialnych źródeł energii i ich stref ochronnych w terenie 1UP i 3UP.

Konsultacje społeczne prowadzone będą w następujących formach:
–  zbieranie uwag do projektu planu w terminie od dnia 16 kwietnia 2025 r. do dnia 19 maja 2025 r.,
–  spotkanie otwarte dotyczące rozwiązań przyjętych w projekcie planu, które odbędzie się dnia 6 maja 

2025 r. o godzinie 17:00, w budynku Urzędu Miasta Pruszkowa w sali nr 21,
–  dyżury projektanta, które odbędą się w dniach: 29 kwietnia i 8 maja 2025 r. w godzinach od 16:00 

do 18:00, w budynku Urzędu Miasta Pruszkowa w pokoju nr 68, podczas których będzie można 
dokładniej zapoznać się z projektem planu.

Projekt zmiany planu miejscowego wraz z prognozą oddziaływania na środowisko podczas 
trwania konsultacji społecznych, zostanie udostępniony do wglądu w siedzibie Urzędu Miasta 
Pruszkowa w pokoju nr 68 w godzinach pracy Urzędu oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 
Urzędu Miasta Pruszkowa https://bip.um.pruszkow.pl/ w zakładce Planowanie Przestrzenne, 
Ogłoszenia / Obwieszczenia, Miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego,  ROK 2025,  
do dnia 19 maja 2025 r. 

Z projektem planu można się zapoznać w godzinach pracy Urzędu Miasta Pruszkowa  
(ul. J. I. Kraszewskiego 14/16, 05-800 Pruszków) w pokoju nr 68 po uprzednim telefonicznym  
umówieniu spotkania pod numerem tel. (22) 73 58 726 lub (22) 73 58 843.

W trakcie trwania konsultacji społecznych uwagi do projektu ww. planu miejscowego  należy 
składać do Prezydenta Miasta Pruszkowa, na obowiązującym formularzu pisma, do dnia 19 maja  
2025 r. w następujący sposób:
–  na piśmie utrwalonym w postaci papierowej, w Kancelarii Urzędu Miasta Pruszkowa, lub 
–  pocztą na adres: Urząd Miasta Pruszkowa, ulica J. I. Kraszewskiego 14/16,  05-800 Pruszków,  

na formularzu w postaci papierowej, lub
–  na piśmie  utrwalonym w postaci elektronicznej, za pomocą środków komunikacji elektronicznej  

w szczególności poczty elektronicznej na adres: prezydent@miasto.pruszkow.pl lub 
–  za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej Miasta Pruszkowa na platformie ePUAP na adres:  

/umpruszkow/SkrytkaESP, w formie dokumentu elektronicznego, lub
–  za pomocą skrzynki do e-Doręczeń: AE:PL-29508-36204-ICIDE-22.

Obowiązujący formularz pisma dotyczącego aktu planowania przestrzennego, na którym należy 
składać uwagi, zamieszczony jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Pruszkowa  
pod linkiem: https://bip.um.pruszkow.pl/artykul/149/119/-uwaga-do-projektu-miejscowego-planu-
zagospodarowania-przestrzennego  

Zgodnie z art. 8g ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym składający uwagę 
podaje swoje imię i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby oraz adres poczty 
elektronicznej, o ile składający uwagę taki posiada, a także wskazanie, czy jest właścicielem  
lub użytkownikiem nieruchomości objętej wnioskiem. Składający może podać dodatkowe dane  
do kontaktu takie jak adres do korespondencji lub numer telefonu. Wskazane jest również 
podanie obszaru, którego uwaga dotyczy (np. numer działki ewidencyjnej, nazwę i numer obrębu 
ewidencyjnego, nazwę ulicy).

Równocześnie, zgodnie z art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r.  o udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz  
o ocenach oddziaływania na środowisko, zwanej dalej „ustawą”, informuję o możliwości składania uwag 
i wniosków do prognozy oddziaływania na środowisko w nieprzekraczalnym terminie do dnia 19 maja  
2025 r. w formie pisemnej lub ustnie do protokołu w siedzibie Urzędu Miasta w Pruszkowie ulica  
J. I. Kraszewskiego 14/16, pokój nr 68 albo za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres: 
prezydent@miasto.pruszkow.pl bez konieczności opatrywania ich kwalifikowanym podpisem 
elektronicznym.

Zgodnie z art. 39 ust. 1 pkt 5 ustawy organem właściwym do rozpatrzenia uwag  i wniosków jest 
Prezydent Miasta Pruszkowa.

Zgodnie z art. 41 ustawy, uwagi i wnioski złożone po upływie wyznaczonego terminu, pozostawia 
się bez rozpatrzenia.

Informacja dotycząca przetwarzania danych osobowych  w Urzędzie Miasta Pruszkowa
Informacja Administratora Prezydenta Miasta Pruszkowa o przetwarzaniu i ochronie danych osobowych przy 
sporządzaniu aktów planowania przestrzennego, w tym zmian miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 
dostępna jest w siedzibie Urzędu Miasta Pruszkowa i w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Pruszkowa pod 
linkiem: https://bip.um.pruszkow.pl/artykuly/395/ochrona-danych-osobowych. 

Prezydent Miasta Pruszkowa
Piotr Bąk

BPP.6721.75.19.2025
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To tutaj kręcono między innymi seriale 
historyczne Czas honoru, Belle Epoque 
i Wojenne Dziewczyny. Miasto-ogród 
gościł również filmowców przy okazji 
nagrywania scen do Klanu i Na Dobre 
i na Złe. Niektóre fragmenty z Ojca Ma-
teusza pochodzą również z Podkowy. 
A to tylko fragment długiej listy seriali, 
które były tu kręcone. Nic dziwnego. 
Gmina oferuje wiele pięknych i jedy-
nych w swoim rodzaju plenerów oraz 
zabytków, jak chociażby Park Stanisła-
wa Lilpopa czy Willa „Renata”.

\\\   Nowy serial
Tym razem miasto-ogród będzie 

tłem dla nowej produkcji – Piekło Ko-
biet. Serial zabierze nas w lata 30. ubie-
głego wieku. Jego wątek skupia się na 
zagadce kryminalnej.

„Emil Heckmann, ambitny student 
medycyny, odkrywa, że jego siostra 
zmarła po nielegalnym zabiegu usunię-
cia ciąży. Ciąża była wynikiem gwałtu. 
Bohater podejrzewa, że tragedia mo-
że mieć związek z poznanym przez 
ogłoszenie w gazecie tajemniczym 

mężczyzną. Emil trafia do czasopisma 
matrymonialnego i obwinia redakcję za 
śmierć siostry. Redaktor naczelny Mak-
symilian Wróblewski nie poczuwa się 
do winy, zupełnie inaczej sprawę widzi 
jednak jego żona. Helena Wróblewska 
postanawia pomóc Emilowi i odnaleźć 
sprawcę. „Piekło Kobiet” opowiada o 

tym, jak w świecie zdominowanym 
przez mężczyzn rozwija się kobieca 
przyjaźń i solidarność. To współczesna 
historia o wolności wyboru, wzajem-
nym szacunku, zrozumieniu i akcepto-

waniu różnych poglądów” – możemy 
przeczytać na stronie telewizji TVN.

Produkcję będzie można obejrzeć 
na platformie MAX prawdopodobnie 
jeszcze w tym roku.

\\\   Utrudnienia  
dla mieszkańców

Ze względu na kręcenie serialu 
w dniach od 11 do 16 kwietnia na ul. 
Jana Pawła II mogą wystąpić czasowe 
utrudnienia w ruchu oraz chwilowe 
wstrzymania przejazdu.

„Cieszymy się, że Podkowa Leś-
na stanie się tłem dla tej wyjątkowej 
produkcji. Serdecznie przepraszamy 
za wszelkie niedogodności i dziękuje-
my za Państwa cierpliwość oraz wy-
rozumiałość” – przekazali pracownicy 
urzędu miasta.

Maciek Gos

Jaki serial będzie kręcony 
w Podkowie Leśnej?

Hala sportowa 
już gotowa
\\\ PRUSZKÓW 

Zakończyła się budowa 
nowoczesnej hali sportowej  
o konstrukcji łukowej  
z obudową pneumatyczną 
przy Szkole Podstawowej nr 1 
w Pruszkowie.

N owa hala ma powierzchnię użyt-
kową 1 328,82 m² i kubaturę 

11 425,90 m³. W jej centralnej części 
znajduje się wielofunkcyjne boisko o 
nawierzchni trawiastej, przystosowa-
ne do takich dyscyplin jak piłka nożna, 
ręczna, siatkówka, koszykówka czy te-
nis. Przestrzeń można dzielić na dwa 
sektory, co pozwala na równoczesne 
prowadzenie różnych zajęć.

W cieplejszych miesiącach boczne 
ściany hali mogą zostać otwarte, a zimą 
użytkownicy będą mieli do dyspozycji 
ogrzewanie oraz system wentylacji i 
oświetlenia, który zapewni komforto-
we warunki niezależnie od pogody.

\\\   Dobre zaplecze  
i nowoczesne wyposażenie

Na zapleczu budynku znalazły się 
wszystkie niezbędne pomieszczenia, w 
tym toalety – również przystosowane 
dla osób z niepełnosprawnościami – 
dwa zespoły sanitariatów, pokój trene-
ra, magazyn sportowy oraz pomiesz-
czenia techniczne i porządkowe.

Nowa przestrzeń sportowa będzie 
służyć nie tylko uczniom SP nr 1, ale 

również mieszkańcom Pruszkowa, któ-
rzy zyskali kolejne miejsce do aktyw-
ności fizycznej. To przykład inwestycji, 
która odpowiada na realne potrzeby 
lokalnej społeczności – wspiera zdrowy 
styl życia, integrację i rozwój sportowy.

Inwestycja, której wartość wynio-
sła ponad 5 mln zł, została dofinan-
sowana kwotą 3,5 mln zł w ramach 
rządowego programu „Olimpia”, rea-
lizowanego z okazji 100-lecia pierw-
szych występów reprezentacji Polski 
na Igrzyskach Olimpijskich. 
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 Serial zabierze nas  
w lata 30. ubiegłego 
wieku. Jego wątek  

skupia się na zagadce 
kryminalnej

Produkcję będzie można 
obejrzeć na platformie 

MAX

To przykład inwestycji, która  
odpowiada na realne potrzeby  
lokalnej społeczności
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\\\ BRWINÓW 

Na skwerze płk. Franciszka 
Niepokólczyckiego pojawi się 
nowy pomnik – ławeczka  
z patronem tego terenu.  
Jak będzie wyglądała i kto ją 
zaprojektuje?

Ł aweczka ma być zarówno wyra-
zem hołdu dla Pułkownika, jak i 

miejscem odpoczynku dla spacerowi-
czów. Miejscowi artyści i projektanci 
mają okazję się wykazać i na stałe 
wpisać się w krajobraz miasta. Każdy 
może spróbować swoich sił w kon-
kursie i przedstawić projekt pomnika. 
Szczegóły konkursu można przeczytać 
na stronie internetowej urzędu gminy. 
Prace należy składać do 25 kwietnia. 
Artyści, jeżeli macie pomysł, czas się 
wykazać!

„Ławka ustawiona zostanie w 
Brwinowie w sąsiedztwie budynków 
przy ul. Pszczelińskiej 12A i ul. Kra-
szewskiego 4 na skwerze płk. Fran-
ciszka Niepokólczyckiego. Siedzącemu 
Pułkownikowi ma towarzyszyć pies 
– taki jak według wspomnień rodziny 
chętnie przyłączał się do jego space-
rów” – możemy przeczytać na stronie 
urzędu gminy.

Franciszek Niepokólczycki był 
Żołnierzem Wojska Polskiego, uczest-

niczył w wojnie polsko-bolszewickiej.  
W 1939 roku był dowódcą niezreali-
zowanego zamachu na Adolfa Hitlera 
w Alejach Ujazdowskich. Niedługo póź-
niej został jednym z dowódców Armii 
Krajowej. W Powstaniu Warszawskim 
dowodził wydziałem saperów. Po ka-
pitulacji trafił do obozu jenieckiego 
w Niemczech. Powrócił z niego wraz 
z płk. Janem Rzepeckim, który został 
zastępcą ostatniego dowódcy AK ge-
nerała Leopolda Okulickiego. Po II 
wojnie światowej zaangażował się w 
działalność konspiracyjną przeciwko 
władzom komunistycznym. Został 

prezesem II Zarządu Zrzeszenia Wol-
ność i Niezawisłość. Więziony i skaza-
ny przez komunistów na karę śmierci, 
przez całe życie szedł drogą „honoru 
Polaka prawdziwego”. Karę Fran-
ciszka Niepokólczyckiego zmieniono  
na dożywocie.

– Z więzienia wyszedł w 1956 r. 
Pułkownik Niepokólczycki ostatnie la-
ta swojego życia spędził w Brwinowie. 
Przez lata mieszkał na osiedlu Maryni-
nek. Po śmierci spoczął na brwinow-
skim cmentarzu – przypominają przed-
stawiciele urzędu.

Maciek Gos

Konkurs na projekt ławeczki
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Tutaj stanie ławeczka

Urząd Gminy komentuje 
dług radnego
\\\ RASZYN 

Pod koniec marca napisaliśmy 
o radnym gminy Raszyn, 
który ma ogromny dług 
wobec swojego samorządu. 
Sprawdzamy, co dalej w tej 
sprawie.

D ariusz Wieteska jest winny gminie 
ponad 250 tysięcy złotych. Spra-

wę poruszyliśmy w artykule: Radny z 
ponad ćwierć milionowym długiem 
wobec swojej gminy. Próbowaliśmy 
skontaktować się z dłużnikiem, jednak 
nie skomentował tematu.

Wielu mieszkańców zastanawia 
się, co stanie się z radnym. Czy uda się 
od niego wyegzekwować dług? Niektó-
re osoby podejrzewają, że zaległość 
zostanie umorzona, a gmina nigdy nie 
odzyska pieniędzy.

Niestety informacje o długach i 
postępowaniach wobec konkretnego 
dłużnika są objęte tajemnicą skarbową. 

– Ordynacja podatkowa, zgodnie 
z którą indywidualne dane zawarte 
w deklaracji oraz innych dokumen-
tach składanych przez podatników, 
płatników lub inkasentów objęte są 
tajemnicą skarbową; tajemnicą objęte 
są również dane zawartych w aktach 

dokumentujących czynności spraw-
dzające, a także aktach postępowania 
podatkowego, kontroli podatkowej, 
kontroli celno-skarbowej oraz aktach 
postępowania w sprawach o przestęp-
stwa skarbowe lub wykroczenia skar-
bowe – przekazała nam w wiadomości 
Aneta Wrotna, Pierwszy Zastępca Wój-
ta Gminy Raszyn.

Oznacza to, że nie dowiemy się, ja-
kie konkretne plany ma urząd wobec 
radnego. Jednak Aneta Wrotna zapew-
nia, że gmina „co do zasady w sposób 
aktywny inicjuje i prowadzi postępo-
wania mające na celu egzekucję wy-
magalnych zobowiązań, zgodnie z zasa-
dami racjonalnej gospodarki mieniem 
oraz dyscypliną finansów publicznych”.

Czy te działania wystarczą, by wy-
egzekwować dług? Czas pokaże. Bę-
dziemy dla Państwa relacjonować tę 
sprawę.                                      Maciek Gos
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Dariusz Wieteska
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\\\ MILANÓWEK 

Parkometry znikają  
z milanowskich ulic.  
Magistrat wprowadził już 
strefę czasowego parkowania 
przy ulicach Krakowskiej, 
Kościuszki, Piasta  
i Dworcowej. Po majówce  
na mieszkańców czekają 
kolejne zmiany.

W centrum Milanówka obowiązu-
ją karty parkingowe. Dzięki nim 

zachowana jest rotacja samochodów, a 
mieszkańcy mogą swobodnie zaparko-
wać pojazd.

– Ten system się sprawdza – za-
pewnia w rozmowie z „Przeglądem 
Regionalnym” Mirosław Kaznowski, 
wiceburmistrz Miasta-Ogrodu.

\\\   Porządki  
w strefie parkowania

W naszym regionie przybywa sa-
mochodów. Coraz większym proble-
mem staje się brak miejsc parkingo-
wych, pozostawianie pojazdów gdzie 
popadnie lub parkowanie w centralnej 
części miasta na kilka godzin, od rana 
do późnego wieczora.

Władze Milanówka znalazły roz-
wiązanie tej sytuacji. W mieście nie 
będzie już parkometrów. Po północnej 

stronie dworca obowiązuje strefa ogra-
niczonego parkowania. Nowy system 
działa już przy ulicach Krakowskiej, 
Kościuszki, Piasta i Dworcowej.

\\\   Papierowy zegar  
lub zwykła kartka

W strefie ograniczonego parkowa-
nia nie można pozostawić samochodu 
na dłużej niż półtorej godziny. Należy 
za przednią szybą w aucie umieścić 
papierowy zegar (będzie można go za 
niewielką opłatą odebrać w Milanow-
skim Centrum Kultury) lub kartkę z in-
formacją, od jakiej godziny rozpoczął 
się postój.

Dzięki takiemu rozwiązaniu w 
centrum miasta ma zostać zachowana 
rotacja samochodów, a mieszkańcy mo-
gą swobodnie zaparkować auto i pójść 
na zakupy.

\\\   Co warto wiedzieć?
Strefa czasowego parkowania obo-

wiązuje od poniedziałku do piątku w 
godz. 7.00-18.00.

Milanowski magistrat informuje, że 
miejsca dla osób z niepełnosprawnoś-
ciami nie są objęte nowymi zasadami 
czasowego postoju.

\\\   Rozwiązanie  
się sprawdza

–Mieszkańcy dostosowali się do 
wprowadzonych zmian w strefie par-
kowania. Coraz łatwiej można zostawić 
auto po północnej części miasta. Pla-
nujemy rozszerzyć system po drugiej 
części Milanówka, od strony ul. War-
szawskiej. Takie rozwiązanie chcemy 
wdrożyć już po majówce. Wszystkie po-

zwolenia dotyczące organizacji ruchu 
już mamy pozostaje tylko kwestia uru-
chomienia strefy – mówi „Przeglądowi 
Regionalnemu” Mirosław Kaznowski, 
wiceburmistrz Milanówka.

\\\   Dłuższy postój?
Parking Park and Ride na ul. War-

szawskiej umożliwia pozostawienie 
samochodu na dłużej, a następnie 
przesiadkę do komunikacji miejskiej. 
Bezpłatna strefa P&R oferuje ok. 200 
wolnych miejsc.

– To wygodna alternatywa dla 
osób, które zostawiają auto na kilka 
godzin – przekonuje wiceburmistrz 
Kaznowski.

Anna Gębalska-Berekets

Znikają parkometry

Za przednią szybą w aucie należy 
umieścić papierowy zegar (można 
go zakupić w Milanowskim Centrum 
Kultury)

Ptasi Big Brother
\\\ PRUSZKÓW 

Już niedługo będzie można 
obserwować widok z kamer 
zamontowanych w ptasich 
budkach w Parku Potulickich. 
Urzędnicy pracują nad 
sprawnością transmisji  
z kamer.

J ak informuje portal www.zielonain-
teria.pl budki połączone z bateriami 

słonecznymi budzą w parku duże za-
interesowanie. To nowy pomysł władz 
miasta - ptasi „Big Brother”.

– Kamery ze skrzynek będą poka-
zywały życie małych ptaków – wyjaśnia 
w rozmowie z nami Aneta Kozłowska 
z Wydziału Ochrony Środowiska Urzę-
du Miasta w Pruszkowie. Dodaje, że 
docelowo kamery mają pojawić się w 
czterech budkach lęgowych.

\\\   Zobaczymy, co ptaki  
robią w budkach

Życie ptaków, ich narodziny, wzra-
stanie będziemy mogli obserwować na 
stronie urzędu miasta. Władze Prusz-
kowa zamierzają w ten sposób eduko-
wać mieszkańców – Przede wszystkim 
chcemy, żeby młodzi ludzie zapozna-
wali się z naszą przyrodą, z ptakami, 
które zamieszkują Park Potulickich 
– wyjaśnia w rozmowie z portalem 

zielonainteria.pl Dorota Kossakowska, 
Zastępca Prezydenta Miasta Pruszko-
wa. Dodaje, że  widzimy tylko to co na 
zewnątrz, a nie wiemy co się w środku 
dzieje. Jak podłączymy się do konkret-
nej budki, zobaczymy, co jej mieszkańcy 
tam robią.

\\\   Miłośnicy przyrody  
muszą jeszcze poczekać

By oglądać życie ptaków, musimy 
uzbroić się w cierpliwość. Choć mo-
nitoring w parku jest już instalowany, 
trwają prace nad tym, by transmisja 
z budek była bezproblemowa. Gdy 
uda się pokonać wszystkie trudności 
techniczne, będziemy mogli cieszyć się 
podglądaniem ptasiego życia w prusz-
kowskim parku. 

Tomasz Furtak
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„Ten system  
się sprawdza”
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Z myślą o młodzieży
\\\ PRUSZKÓW 

W Pruszkowie powstanie 
niezwykłe miejsce.  
To klubokawiarnia  
dla młodzieży. Bezpieczna 
przestrzeń, w której 
nastolatkowie będą mogli  
rozwijać swoje 
zainteresowania 
i produktywnie  
oraz ciekawie spędzić czas.

N owe miejsce powstanie między 
innymi dzięki współpracy Urzędu 

Miasta i Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Pruszkowie. O inicjaty-
wie porozmawialiśmy z jednym z jej 
pomysłodawców, prezydentem miasta, 
Piotrem Bąkiem.
\\\ Skąd pomysł na takie miejsce?
Klubokawiarnia to miejsce dla dzieci 
i młodzieży – uczniów ostatnich klas 
szkół podstawowych jak i uczniów 
szkół średnich, którzy pochodzą ze 

środowisk zagrożonych wykluczeniem 
społecznym, zagrożonych ubóstwem 
i innymi problemami społecznymi. 
Chcemy stworzyć dla nich przestrzeń, 
gdzie z tą młodzieżą, która jest w trud-
nym okresie dojrzewania, ktoś będzie 

chciał porozmawiać. Będzie chciał się 
z nimi uczyć i im pomagać. Wierzymy, 
że możemy stworzyć dla nich miejsce, 
w którym będą mogli spędzać czas w 

sposób angażujący i kreatywny. Podob-
ne placówki w formie klubokawiarni 
funkcjonują w Warszawie. Na co dzień 
pracują w nich streetworkerzy, czyli 
profesjonalni pedagodzy na ulicy. 
\\\ Na jakim etapie jest realizacja 
pomysłu?
Udało nam się wygospodarować 400 
tysięcy złotych w budżecie Miasta 
Pruszkowa, co pozwoli na pokrycie 
kosztów funkcjonowania kluboka-
wiarni do końca tego roku. To program 
pilotażowy. Jeśli się sprawdzi, będzie 
kontynuowany. Rozmawiamy również 
o lokalizacji z właścicielami nierucho-
mości. To co mogę ujawnić na tym eta-
pie: to ma być miejsce blisko centrum 
miasta, tam, gdzie młodych ludzi jest 
najwięcej, gdzie można ich spotkać naj-
częściej. Chciałbym podkreślić: klubo-
kawiarnia to miejsce, do którego będzie 
mógł przyjść każdy młody człowiek. 
Profesjonalni pedagodzy ulicy gwa-
rantują, że każdy znajdzie tam coś dla 
siebie interesującego. 

\\\ Jakie zajęcia będą przygotowane 
dla młodzieży?
Pozostawiamy to w gestii organizacji 
pozarządowych, która wygra konkurs 
ogłoszony przez samorząd i rozpocznie 
pracę z młodzieżą. Ja tutaj nie chciał-
bym wyręczać ekspertów. Nie czuję się 
kompetentny, żeby wskazywać peda-
gogom ulicy, jak pracować z młodzieżą. 
Oni mają znacznie więcej pomysłów 

na to, jak dotrzeć do nastolatków 
oraz jak zachęcić ich do przyjścia do 
klubokawiarni. I do tego, by do tego 
miejsca wracali. Konkurs powinien 
być rozstrzygnięty w maju. Następnie 
będziemy potrzebowali miesiąca lub 
dwóch na otwarcie klubokawiarni, czyli 
powinniśmy ruszyć wraz z początkiem 
wakacji. 

Rozmawiał Maciek Gos
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Piotr Bąk jest jednym  
z pomysłodawców inwestycji

Prezydent opowiedział nam o pomyśle
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Dobiega końca przebudowa 
ul. Szwedzkiej w Grodzisku 
Mazowieckim. Modernizacja 
obejmuje m.in. budowę 
dwukierunkowej jezdni  
z nawierzchnią asfaltową, 
wykonanie kanalizacji 
deszczowej, sieci 
wodociągowej oraz chodnika.

O statnia prosta przy przebudowie 
ul. Szwedzkiej w Grodzisku Mazo-

wieckim. Umowę na modernizację ma-

gistrat podpisał w sierpniu 2024 roku.
W ramach inwestycji przewidziano 

wówczas kompleksową budowę ulicy 
na całym odcinku: od skrzyżowania z 
ulicą Bałtycką do skrzyżowania z uli-
cą Graniczną, wykonanie nawierzchni 
asfaltowej o szerokości  5,5 m wraz z 
budową jednostronnego chodnika o 

szerokości 2m na całej długości pro-
jektowanej ulicy.

\\\   Inwestycja za ponad  
sześć milionów złotych

Po modernizacji ul. Szwedzka bę-
dzie dwukierunkowa – dwa pasy ruchu 
o szerokości 2,75 każdy.

– W celu uspokojenia ruchu skrzy-
żowania z ulicami bocznymi (Bankowa, 
Nowy Grodzisk i Stefana Okrzei) zo-
stały zaplanowane jako równorzędne 
– informował rok temu grodziski ra-
tusz. Urzędnicy zapewniali wtedy, że na 
nowej nawierzchni zostanie wykonana 
kanalizacja deszczowa, która odwodni 
rejon skrzyżowania z ul. Bankową.

Za inwestycję odpowiada firma 
Mabau. Jej koszt, to  6 017 931,12  zł 
brutto. Na jakim etapie są prace?

– Informacje w sprawie przebiegu 
prac na ul. Szwedzkiej konsultowałem 
z Wydziałem Inwestycji i Funduszy 
Zewnętrznych. Umowny termin za-
kończenia przebudowy, to 27 sierpnia 
2025 roku.

Wykonawca wykonał już: kana-
lizację deszczową, podbudowy na-
wierzchni drogowych (pozostały do 
wykonania ostatnie warstwy asfaltowe 
jezdni), podbudowę chodnika (pozo-
stała do wykonania nawierzchnia asfal-
towa chodnika). Zaawansowanie bu-
dowy jest na poziomie ponad 80% - w 
związku z czym wykonawca deklaruje, 
że zakończy budowę przed terminem 
umownym - na przełomie maja i czerw-
ca 2025 roku – tłumaczy „Przeglądowi 
Regionalnemu” Łukasz Nowacki, gro-
dziski radny.

Anna Gębalska-Berekets

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Zakład Wodociągów  
i Kanalizacji Sp. z o. o. przy 
współudziale przedstawicieli 
Gminy Grodzisk Mazowiecki 
podpisał umowę  
na opracowanie ramowego 
programu gospodarowania 
wodami opadowymi 
i roztopowymi wraz z 
utworzeniem retencji wodnej 
na terenie gminy.

G mina zyska nie tylko lepszą ochro-
nę przed skutkami ekstremal-

nych zjawisk pogodowych, ale także 
przyczyni się do poprawy jakości ży-
cia mieszkańców – podkreśla Maciej 
Mański, prezes zarządu Zakładu Wo-
dociągów i Kanalizacji w Grodzisku 
Mazowieckim.

W piątek (4 kwietnia) grodziski 
Zakład Wodociągów i Kanalizacji Sp. 
z o.o., przy współudziale przedstawi-
cieli magistratu podpisał umowę na 
opracowanie ramowego programu 
gospodarowania wodami opadowymi 
i roztopowymi na terenie gminy Gro-
dzisk Mazowiecki.

– Wykonaliśmy ważny krok w kie-
runku zwiększenia odporności gminy 

na zmiany klimatyczne i poprawy lo-
kalnej gospodarki wodne – czytamy 
w mediach społecznościowych ZWiK 
Grodzisk Mazowiecki.

\\\   Ważny krok w drodze  
do zrównoważonego 
zarządzania

Opracowanie ma na celu uporząd-
kowanie gospodarki wodami opado-
wymi gminy oraz wyznaczenie kie-
runków rozwoju. Dokument obejmuje 
również utworzenie retencji wodnej. 
Wykonaniem opracowania zajmie się 
firma  Entalpia – X Sp. z o.o. z Warszawy.

- Podpisanie umowy to ważny krok 
na drodze do bardziej zrównoważo-
nego zarządzania zasobami wodnymi 
w Grodzisku Mazowieckim. W dobie 
postępujących zmian klimatycznych 
i rosnącego ryzyka suszy oraz gwał-
townych opadów, retencja wodna sta-
je się kluczowym elementem strategii 

ekologicznej miast i gmin. Dzięki re-
alizacji opracowania gmina zyska nie 
tylko lepszą ochronę przed skutkami 
ekstremalnych zjawisk pogodowych, 
ale także przyczyni się do poprawy ja-
kości życia mieszkańców – tłumaczy 
Maciej Mański, prezes zarządu Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji w Grodzisku 
Mazowieckim.

Anna Gębalska-Berekets

Szwedzka na finiszu Zadbają o retencję

Grodziski Zakład Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. umowę podpisał  
4 kwietnia
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\\\ CHRZANÓW DUŻY 

Od sierpnia ubiegłego 
roku na terenie PSZOK-u 
w Chrzanowie Dużym 
mieszkańcy gminy Grodzisk 
Mazowiecki mogą pozostawić 
w specjalnych pojemnikach 
używaną odzież i tekstylia. 
Ustawienie ich w jednym 
miejscu miało uporządkować 
miejską przestrzeń,  
ale wywołuje coraz  
więcej dyskusji  
i komentarzy w mediach 
społecznościowych.  
Wydział Ochrony Środowiska 
dostrzega ten problem  
i planuje zmiany.

O d prawie roku zużytą odzież i teks-
tylia można oddawać w punkcie 

selektywnej zbiórki odpadów w Chrza-
nowie Dużym. Wcześniej pojemniki 
były rozmieszczone w różnych lokali-
zacjach miasta. Zmiana nie wszystkim 
mieszkańcom przypadła do gustu. Dla 
części z nich pomysł jest zupełnie nie-
trafiony.

– Sprawa załatwiona po tzw. naj- 
niższej linii oporu. Przecież to, że ubra-
nia były porozrzucane wokół pojem-
ników to wina tych, którzy powinni 
dbać o systematyczne odbieranie 
tych rzeczy. To oni powinni ponosić 
odpowiedzialność za porządki w tych 
miejscach. No, ale to trzeba było egze-
kwować. Łatwiej wywieźć pojemniki 
na obrzeża miasta. Osoby, które do 
tego doprowadziły niech teraz dokoń-
czą tą akcję, organizując odbiór tychże 
zbędnych rzeczy od osób nie posiada-
jących możliwości wywiezienia ich sa-
mochodem do obecnych kontenerów. 
Sprawa jest „rozgrzebana”, a nie zała-

twiona pozytywnie – tłumaczy pani  
Bogumiła.

\\\   „Trafiały się nawet opony”
– Są osoby, które nie mają auta, 

aby dojechać za miasto. Idąc na spacer 
można wrzucić np. do kontenera nie-
używaną odzież – dodaje pani Urszula.

Pani Agnieszka wspomina, jak przy 
ul. Okólnej stał jeden z pojemników 
PCK. – Podjeżdżało dużo osób „wy-
pasionymi” autami i zamiast starych 
ubrań ustawiali worki ze śmieciami 
gospodarskimi  i nie tylko. Opony też 
się trafiały. Więc ja jestem na NIE! – 
podkreśla.

Kolejna z mieszkanek wyjaśnia, 
że często zabierała dobre rzeczy, które 
leżały pod pojemnikami w workach.

– Żal mi było, że ktoś je zostawia a 
za chwilę deszcz zniszczy te ubrania. 
Lepiej oddawać, są ku temu grupy, wy-
starczy nawet na forum wrzucić info. 
Mamy straszny dobrobyt i konsump-
cjonizm i ludzie wyrzucają dobre rze-
czy – komentuje pani Joanna.

\\\   „Dzięki temu  
mamy czyściej”

Są też głosy mieszkańców, którym 
pomysł ustawienia takich pojemników 
się podoba.

– Dla mnie super pomysł! Średnio 
podobał mi się widok porozrzucanych 

ubrań i worków dokoła pojemnika 
i jestem pewien, że trafiały do niego 
nie tylko ubrania. Dzięki takiemu roz-
wiązaniu mamy czyściej i jest większa 
szansa, że ubrania które trafią do po-
jemnika jeszcze komuś posłużą – tłu-
maczy pan Adam.

– Uważam, że to dobry pomysł. 
Grodzisk, to nie Warszawa, daleko nie 
ma. Na Bałtyckiej stoi taki kontener, nie 
PCK, tylko prywatnej firmy. Ubrania za-
miast w kontenerze, są wszędzie poza 

nim. Walają się po parkingu, rozwleczo-
ne, brak słów – dodaje pani Katarzyna.

\\\   Będzie też odbiór  
wprost z posesji

Niestety także i teraz zdarza się, 
że zużyta odzież i tekstylia nie zawsze 
trafiają do pojemników PSZOK przy ul. 
Ekologicznej 1 w Chrzanowie Dużym. 
Wydział Ochrony Środowiska grodzi-
skiego magistratu dostrzega ten prob-
lem.

– Gmina Grodzisk Mazowiecki 
oprócz możliwości oddania odpadów 
tekstyliów i odzieży na PSZOK w Chrza-
nowie Dużym, planuje w czerwcu i paź-
dzierniku tego roku ich odbiór spod 
nieruchomości – mówi w rozmowie 
z „Przeglądem Regionalnym” Joanna 
Bialik, kierownik Referatu Gospodarki 
Odpadami Wydziału Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Odpadami.

– W dalszej perspektywie rozwa-
żamy zorganizowanie cyklicznych od-
biorów spod nieruchomości – dodaje.

Tekst i zdjęcie
Anna Gębalska-Berekets

AKTUALNOŚCI

OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY NADARZYN
o ponownym wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla wsi Parole w Gminie Nadarzyn  
dla obszarów Nr IIA, IIB i IIC

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1130 z późn. zm.) w związku z art. 67 ust. 3 ustawy z dnia 7 lipca 
2023 r. o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych 
ustaw (Dz. U. z 2023 r. poz. 1688 z późn. zm.) oraz art. 39 ust. 1 w związku z art.  54 ust. 3 ustawy z dnia 
3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 
w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1112  
z późn. zm.) 

zawiadamiam o ponownym wyłożeniu do publicznego wglądu 
projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Parole w Gminie 
Nadarzyn dla obszarów Nr IIA, IIB i IIC wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, w dniach 
od 24 kwietnia 2025 r. do  16 maja 2025 r. w siedzibie Urzędu Gminy Nadarzyn, ul. Mszczonowska 
24, 05-830 Nadarzyn, pok. Nr 110, w godz. od 9.00 do 15.00. 

Projekt planu wraz z prognozą zostanie udostępniony także w formie elektronicznej na stronie 
internetowej Gminy Nadarzyn www.nadarzyn.pl oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy 
Nadarzyn, www.bip.nadarzyn.pl.

Projekt planu został opracowany na podstawie uchwały Nr XXXII.422.2021 Rady Gminy 
Nadarzyn  z dnia 27 stycznia 2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla wsi Parole w Gminie Nadarzyn z późn. zm.

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu rozwiązaniami odbędzie się 13 maja 
2025 r. w Urzędzie Gminy Nadarzyn, ul. Mszczonowska 24, 05-830 Nadarzyn, w pok. nr 220 (sala 
konferencyjna) o godz. 14.00.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym każdy, kto 
kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu może wnieść uwagi. 

Uwagi do projektu planu i prognozy oddziaływania na środowisko należy składać do Wójta 
Gminy Nadarzyn w formie papierowej lub elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej, w szczególności poczty elektronicznej, z podaniem imienia i nazwiska albo nazwy oraz 
adresu zamieszkania albo siedziby, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 2 czerwca 2025 r. 

Uwagi w formie papierowej należy składać na piśmie w kancelarii Urzędu Gminy (pok.100)  
lub pocztą na adres: Urząd Gminy Nadarzyn, ul. Mszczonowska 24, 05-830 Nadarzyn. 

Uwagi w formie elektronicznej należy przesyłać za pośrednictwem:
• poczty elektronicznej: gmina@nadarzyn.pl,
• e-Doręczeń – adres do e-Doręczeń AE:PL-73893-60650-UHEID-22,
• elektronicznej skrzynki podawczej Gminy Nadarzyn w systemie ePUAP: /8420yasifl/SkrytkaESP.
Organem właściwym do rozpatrzenia uwag jest Wójt Gminy Nadarzyn.
W przedmiotowych sprawach postępowanie o transgranicznym oddziaływaniu na środowisko nie 

jest prowadzone.
Wójt Gminy

Dariusz Zwoliński
KLAUZULA INFORMACYJNA 

Przetwarzanie danych osobowych jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego, ciążącego na Administratorze. 
Osobie, której dane dotyczą  przysługuje prawo wglądu w swoje dane oraz ich uzupełnienia. Szczegółowe informacje 
na temat przetwarzanych danych osobowych są dostępne w siedzibie Urzędu Gminy oraz w Biuletynie Informacji 
Publicznej pod adresem: https://bip.nadarzyn.pl/plik,19140,50-sporzadzanie-aktow-planowania-przestrzennego-pdf.pdf. 

Nadarzyn, dnia 16 kwietnia 2025 r.

PSZOK nie podoba się mieszkańcom

Zdarza się, że zużyta odzież i tekstylia nie zawsze trafiają do pojemników 
PSZOK przy ul. Ekologicznej

Starosta Pruszkowski
informuje, że na urzędowej tablicy ogłoszeń oraz na stronach internetowych Starostwa Powiatowego 
w Pruszkowie został wywieszony wykaz nieruchomości Skarbu Państwa przeznaczonych do oddania 
w użytkowanie wieczyste.

Wójt Gminy Nadarzyn 
informuje, że od dnia 16.04.2025 r. do dnia 07.05.2025 r. na stronie internetowej www.bip.nadarzyn.pl  
oraz na tablicach ogłoszeń w siedzibie Urzędu Gminy Nadarzyn przy ul. Mszczonowskiej 24 został 
zamieszczony wykaz nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę i użyczenie.
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Równolegle Parafia rozstrzygnęła przetarg na tę inwestycję i podpisała 
umowę z firmą KATANGA Grzegorz Kwapisiewicz sp. z o.o. z Parszowa. 
Wartość prac wyniesie ponad 2,8 mln zł, a zakres prac obejmie m.in.:
• naprawę muru cmentarnego i nagrobka Leona Popławskiego (1866 r.),
• naprawę posadzki kamiennej w kościele,
• renowację wnętrza kościoła, w tym malowideł na ścianach i sufitach,
• renowację stolarki drzwiowej zewnętrznej budynku kościoła i dzwonnicy,
•  renowację drewnianych pochwytów balustrad schodów głównych 

oraz dwóch katafalków.
Umowny termin wykonania remontu to marzec 2026.

Kościół pw. Świętych Piotra i Pawła 
w Pęcicach tuż przed remontem 
konserwatorskim!

Gmina podpisała umowę z Parafią pw. Świętych Apostołów Piotra i Pawła w Pęcicach  
na przekazanie środków własnych i dotacji pochodzącej z Programu Polski Ład na rewitalizację 
kościoła oraz cmentarza w Pęcicach.

P R O M O C J A

URZĄD GMINY MICHAŁOWICE   Reguły, ul. Aleja Powstańców Warszawy 1,  Michałowice, tel. (22) 350 91 91, www.michalowice.pl

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Radni zdecydowali  
o podniesieniu opłat za 
odbiór śmieci z 32 zł do 36 zł 
miesięcznie od mieszkańca.

N ie obyło się bez dyskusji.
– Proponujemy aktualizację staw-

ki w warunkach nowej umowy, znacz-
nego wzrostu ilości odbieranych od-
padów i wzrostu kosztów – zaznaczył 
Tomasz Krupski, burmistrz Grodziska 
Mazowieckiego.

\\\   Nowe stawki  
obowiązują od 1 kwietnia

Gmina Grodzisk Mazowiecki za-
proponowała nową opłatę za wywóz 
śmieci w wysokości 36 zł miesięcz-
nie od osoby (do tej pory było to 32 
zł za odpady segregowane). Uchwała 
w tej sprawie została uchwalona pod 
koniec marca na sesji Rady Miasta. 
Podwyższona opłata obowiązuje od  
1 kwietnia.

– W związku ze wzrostem kosztów 
systemu odpadowego wynikającego z 
zawarcia nowej umowy, jeśli chodzi i 
odbiór i zagospodarowanie odpadów, 
dokonaliśmy kalkulacji wydatków, z 
których wynika konieczność podniesie-
nia opłaty do wysokości 36 zł. System 
w przyszłości może się nie bilansować, 

a powinien się bilansować – podkreślił 
Norbert Cegliński, wiceburmistrz Gro-
dziska Mazowieckiego.

\\\   Pierwsza podwyżka  
od czterech lat

Przypomnijmy, że dotychczasowa 
stawka, związana z usługą odbioru i 
utylizacji odpadów, obowiązywała od 
2021 roku. Nie była więc zmieniana 
od 4 lat.

– Nie ma możliwości, aby tych sta-
wek nie podnosić, bo zgodnie z ustawą 
o utrzymaniu czystości ten nasz sy-
stem odpadowy musi się bilansować 
– tłumaczyła Emilia Misiak, naczelnik 
Wydziału Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Odpadami w grodziskim  
magistracie.

Stawki w ościennych gminach 
wynoszą od 33 zł (m.in. Michałowice, 
Nadarzyn, Żyrardów) do 39 zł (Pia-
seczno).

W okresie od 1 września 2024 roku 
do 30 czerwca 2026 roku system śmie-
ciowy w gminie Grodzisk Mazowiecki 
obsługuje firma Jarper.

\\\   Kompostujesz?  
Zapłacisz mniej

Zachowane zostaną zniżki dla osób 
korzystających z kompostowników 
(nowa stawka będzie wynosiła 32 zł) 
oraz ulgi na posiadaczy Kart Dużej Ro-
dziny 3+ i 4+ w wysokości odpowied-
nio 25 proc. i 50 proc.

Za przyjęciem uchwały dotyczącej 
metody ustalania opłat za gospodaro-
wanie odpadami komunalnymi i pod-
niesieniem stawki za ich odbiór zagło-
sowała większość radnych - 18 było za, 
6 opowiedziało się przeciw.

– Podczas kampanii wyborczej 
obiecałem mieszkańcom, że nie za-
głosuję za wprowadzeniem wyższych 
podatków od nieruchomości oraz 
nie poprę wzrostu stawek za wywóz 
odpadów.  Na prezentacji dotyczącej 
kalkulacji kosztów oraz sposobów na-
liczania stawek za odpiór odpadów w 
ościennych gminach były porównywa-
ne różne miasta, także te z wojewódz-
twa łódzkiego. Szkoda, że zabrakło tam 

przykładów miast o podobnym poten-
cjalne do Grodziska Mazowieckiego, 
które obniżyły ceny za wywóz śmieci 
– podkreśla w rozmowie z „Przeglądem 
Regionalnym”  radny Łukasz Lewan-
dowski.

\\\   Nadal  
zbyt mało segregują

– Mnie osobiście martwi brak wi-
docznej poprawy w selektywnej zbiór-
ce odpadów. Pomimo wielu kampanii 
edukacyjno-informacyjnych w szko-
łach, mediach, w formie ulotek, nadal 
wiele osób nie segreguje śmieci, a to 
zjawisko nie tylko nie sprzyja środowi-

sku naturalnemu, ale także może przy-
czynić się do wzrostu kosztów odbioru 
odpadów (osiedla, wspólnoty mieszka-
niowe, prywatne posesje) – tłumaczy 
radna Sylwia Śliwińska.

\\\   A co o tym pomyśle  
sądzą sami mieszkańcy?

– Podwyżek cen nie da się uniknąć. 
– stwierdza pan Michał, mieszkaniec 
Grodziska. – W gestii samorządu jednak 
leży, aby te ceny były jak najkorzystniej-
sze, jakość usług była adekwatna do 
ceny, a procesy obsługi były przyjazne 
dla mieszkańców – podsumowuje.

Anna Gębalska-Berekets

Opłata za wywóz śmieci znowu w górę!

To pierwsza podwyżka od czterech lat. Nowe stawki obowiązują od 1 kwietnia
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\\\ PIASTÓW 

W Piastowie nie ma straży 
miejskiej. Monitoring 
praktycznie nie istnieje. 
Dlatego tak ważne są działania 
policji w mieście.

P odczas sesji Rady Miasta komen-
dant komisariatu w Piastowie, 

podinsp. Dariusz Kruziewicz złożył ra-
port o działalności policjantów w 2024 
roku. Dowiedzieliśmy się, których za-
grożeń było najwięcej, czym były rok 
różnił się od poprzednich lat oraz jakie 
działania planują funkcjonariusze na 
rok 2025.

\\\   Fala włamań
Niestety w poprzednim roku ko-

misariat odnotował wzrost włamań na 
terenie miasta. W 2023 było ich 28, rok 
później aż 40. 

–  Jakie działania planuje komisa-
riat w sprawie tych przestępstw? Do-
staję bardzo dużo informacji od miesz-
kańców właśnie o włamaniach, czy 
o osobach kręcących się na przykład 
po ich balkonach. Problem jest szcze-

gólnie poważny na terenie zabudowy 
wielorodzinnej. Chciałem zapytać, na 
czym będą polegać działania policji, aby 
powstrzymać przestępców? – zapytał 
komendanta burmistrz Piastowa, To-
masz Jankowski.

Na szczęście okazuje się, że rok 
2025 na razie wydaje się spokojniejszy 
i włamań jest mniej.

– Zostały wprowadzone patrole, 
które odbywamy wspólnie z policjan-
tami wydziału kryminalnego komen-
dy w Pruszkowie, które na pewno w 
pewnym stopniu wpłynęły na zmniej-
szenie liczby włamań – odpowiedział 
komendant. 

Policjant zaznaczył, że zdarzenia 
są nieregularne. Nie wiadomo kiedy i 
gdzie uderzą przestępcy. Problem do-
tyczy nie tylko Piastowa, ale wszystkich 
okolicznych miast, dlatego mniejsza 
ilość włamań w tym roku może być 
podyktowana tym, że złodzieje prze-
nieśli się w inne miejsce. Niestety nie 
oznacza to, że w najbliższym czasie nie 
wrócą do Piastowa.

\\\   Mnożą się  
problemy komisariatu

Policja w Piastowie, podobnie jak 
w całym kraju, ma problemy kadrowe. 

– Z każdym rokiem coraz więcej 
osób opuszcza nasze szeregi, a nowi 
chętni nie przybywają. Etatów w 2024 
mieliśmy co prawda tyle samo co we 
wcześniejszym roku, czyli 26. Brako-

wało nam 8 funkcjonariuszy. Niestety 
dodatkowo doszły 3 długotrwałe zwol-
nienia lekarskie, co czasami doprowa-
dzało do tego, że w komisariacie nie 
było połowy potrzebnej obsady – przy-
znał komendant.

Te problemy bezpośrednio wpły-
wają na działania policjantów w grani-
cach miasta. Mieszkańcy często muszą 
bardzo długo czekać na przyjazd pa-
trolu. Szczególnie przy mniej ważnych 
sprawach jak na przykład kolizja dro-
gowa.

– W pierwszej kolejności patrole są 
kierowani do zdarzeń, gdzie jest podej-
rzenie o zagrożeniu życia lub zdrowia. 
Do innych zdarzeń policjanci przyjeż-
dżają w drugiej kolejności – przypo-
mniał podinsp. Dariusz Kruziewicz.

Komisariat boryka się również z 
brakiem dzielnicowych. Miasto jest 
podzielone na 4 części i każda z nich 
powinna być obsługiwana przez 
jednego policjanta. Przez ostatnie 
lata dzielnicowych było tylko 3, nato-
miast przez problemy zdrowotne od 

kilku miesięcy pracuje ich zaledwie  
dwóch.

– Liczymy, że sytuacja w piastow-
skim komisariacie się polepszy, jednak 
chciałem pochwalić pracowitość i pro-
fesjonalizm naszych dzielnicowych. 
Takich dwóch, co wykonują tak dobrze 
pracę czterech, to nie ma ani jednego 
– podsumował Mirosław Ganiec, wice-
przewodniczący rady miasta.

\\\   Patrole w mieście
Każdy, kto mieszka w Piastowie, 

zauważył, że z biegiem lat na terenie 
miasta widać coraz mniej radiowozów.

– Kiedyś cała grupa patrolowo-in-
terwencyjna mieściła się w siedzibie 
naszego komisariatu. Na naszym placu 
było więcej radiowozów. Tutaj poli-
cjanci zaczynali patrole, rozjeżdżając 
się po całym powiecie. Dlatego nasze 
auta były widoczne na mieście. Teraz 
tym punktem zbiorczym jest komenda 
w Pruszkowie – zaznaczył komendant.

Pieszych patroli obecnie w Piasto-
wie nie ma.

– Z uwagi na brak policjantów, 
funkcjonariusze poruszają się radio-
wozami. Kiedy dostają informację o 
zagrożeniu, które ma miejsce po dru-
giej stronie miasta, to patrolując pieszo, 
zanim dotarliby do komisariatu, aby 
zabrać radiowóz, nie zdążyliby zarea-
gować na wezwanie. Jednak policjanci 
przyjeżdżają na obszary zagrożone, na 
przykład parki lub miejsca wskazane 
przez mieszkańców na Krajowej Ma-
pie Zagrożeń Bezpieczeństwa i tam 
patrolują okolice pieszo przez 5-10 
minut – wytłumaczył podinsp. Dariusz 
Kruziewicz.

\\\   Czy w Piastowie  
jest bezpiecznie?

Na szczęście w Piastowie rzadko 
mają miejsca poważniejsze przestęp-
stwa, takie jak rozbój, pobicie czy mor-
derstwo. Najwięcej zgłoszeń w mieście 
wiąże się z oszustwami internetowymi. 
Takich form kradzieży jest coraz więcej 
w całym kraju. Pozostałe zagrożenia to 
między innego kradzieże, zniszczenie 
mienia i przestępstwa drogowe.   

Maciek Gos

Czym zajmuje się policja?
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Komendant komisariatu w Piastowie, podinsp. Dariusz Kruziewicz  
podsumował 2024 rok
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Czy Piastów jest bezpiecznym miastem? Na to pytanie próbował odpowiedzieć 
na spotkaniu z radnymi komendant Kruziewicz
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\\\ PODKOWA LEŚNA 

Na sesji z okazji 100-lecia 
Podkowy Leśnej, radni tego 
miasta przyjęli uchwałę 
w sprawie nadania tytułu 
Honorowego Obywatela 
Danielowi Olbrychskiemu. 
Z wnioskiem tym wystąpiła 
burmistrz Magdalena Eckhoff.

W uzasadnieniu do wniosku bur-
mistrz podkreśliła, że D. Ol-

brychski to jeden z najwybitniejszych 
polskich aktorów filmowych i teatral-
nych, którego dorobek artystyczny 
obejmuje współpracę ze znamienitymi 
reżyserami, takimi jak Andrzej Wajda, 
Krzysztof Zanussi czy Jerzy Hoffman. 
Jego kreacje aktorskie w “Potopie”, 
“Ziemi obiecanej”, “Panu Tadeuszu” 
czy “Brzezinie” na trwałe zapisały się 
w historii polskiego kina i przyniosły 
mu uznanie zarówno w kraju, jak i na 
arenie międzynarodowej.

\\\   Od lat związany  
z lokalną społecznością

Poza działalnością artystyczną, D. 
Olbrychski od lat jest związany z Pod-
kową Leśną, gdzie mieszka i aktywnie 
uczestniczy w życiu miasta. Jego wkład 
w promocję miasta oraz kulturalny 
rozwój regionu jest nieoceniony. Wie-
lokrotnie brał udział w wydarzeniach 
kulturalnych i charytatywnych, przy-

czyniając się do budowania pozytyw-
nego wizerunku Podkowy Leśnej jako 
miasta artystów i ludzi kultury.

Uhonorowanie D. Olbrychskiego 
tytułem Honorowego Obywatela w 
roku stulecia Podkowy Leśnej jest wy-
razem najwyższego uznania dla jego 
osiągnięć artystycznych oraz wkładu 
w życie lokalnej społeczności.

\\\   Pro Masovia  
dla Podkowy

W ubiegłym roku D. Olbrychski 
został odznaczony medalem „Zasłużo-
ny dla Województwa Mazowieckiego”, 
przyznanym przez Sejmik Wojewódz-
twa Mazowieckiego za szczególne za-
sługi dla rozwoju Mazowsza.

Podczas sesji (7 kwietnia) w 
imieniu Marszałka Województwa Ma-
zowieckiego Adama Struzika, Radny 
Sejmiku Mazowieckiego Grzegorz 
Benedykciński wręczył Podkowie 
Leśnej medal pamiątkowy „Pro Ma-
sovia” – najwyższe honorowe odzna-
czenie nadawane przez województwo 
mazowieckie. Odznaczenie „Pro Ma-
sovia” przyznawane jest za wybitne 
zasługi na rzecz rozwoju Mazowsza. 
Otrzymują je osoby i instytucje, które 
swoją działalnością budują wspólno-
tę, wzmacniają tożsamość regionalną i 
promują wartości, z których słynie nasz  
region.

Sławomir Sadowski

\\\ PRUSZKÓW 

Do Pruszkowa trafiła karetka 
z najnowocześniejszym 
wyposażeniem w Europie.  
Ma elektryczne nosze, mocne 
sygnały świetlne i dźwiękowe. 
Przez następne kilka lat będzie 
służyła mieszkańcom miasta  
i powiatu pruszkowskiego. 

Ż ółty ambulans najnowszej, trzeciej 
generacji powstał na bazie marki 

Volkswagen Crafter i został wyprodu-
kowany w 2024 r. Jest przystosowany 
do przewozu 4 osób siedzących i 1 
osoby w pozycji leżącej. Ma elektrycz-
ne nosze, urządzenie do dezynfekcji 
powietrza i wewnętrznej powierzch-
ni pojazdu. Światła zamontowane na 
pojeździe będą mocniejsze od tych w 
dotychczasowych karetkach a sygnały 
dźwiękowe będą głośniejsze. 

\\\   Mocny, żółty kolor
Karetka w Pruszkowie należy do 

wojewódzkiej stacji pogotowia ratun-
kowego, spełniającej wymogi rozporzą-
dzenia Ministra Zdrowia, który nakłada 

obowiązek ambulansu w kolorze żół-
tym do końca 2030 roku. – To trzeciej 
generacji ambulans, najnowszy, jaki 
istnieje na rynku. Ma specjalny odcień 
koloru żółtego, który najbardziej zwra-
ca uwagę na drogach, łatwiej go będzie 
dostrzec – wyjaśnia dr Karol Bielski, dy-
rektor Wojewódzkiej Stacji Pogotowia 
Ratunkowego i Transportu Sanitarnego 
Meditrans SPZOZ w Warszawie. 

\\\   Cztery miliony  
kilometrów rocznie

W sumie Warszawa i okoliczne 
miasta otrzymały 12 karetek o łącznej 
wartości ponad 8 milion zł. To  pojazdy 
z najnowocześniejszym wyposażeniem 
w Europie. Mazowieckie ambulanse 
są mocno eksploatowane. Pokonują 
prawie 4 miliony kilometrów rocznie. 
– Ratownicy Meditransu będą teraz jeź-
dzić bezpiecznymi ambulansami nowej 
generacji, które zastąpią wysłużone ka-
retki – cieszy się Adam Struzik, mar-
szałek województwa mazowieckiego. 

\\\   Białe karetki do lamusa
Od stycznia 2025 r. w Warszawie i 

przyległych miastach działa 90 zespo-

łów ratownictwa medycznego w 41 
stacjach wyczekiwania. Wyjeżdżają do 
potrzebujących na całym Mazowszu. 
Żółty ambulans w Pruszkowie ozna-
cza, że starych pojazdów medycznych 
już niedługo nie będziemy widzieć na 
naszych drogach. – Białe ambulanse 
służyły nam przez kilkadziesiąt lat. To 
historyczny moment, bo od dzisiaj będą 
jeździć wyłącznie żółte karetki – infor-
muje Karol Bielski.

Tomasz Furtak

Daniel Olbrychski 
Honorowym Obywatelem

Nowa karetka dla Pruszkowa

Daniel Olbrychski od lat jest związany z Podkową Leśną, gdzie mieszka  
i aktywnie uczestniczy w życiu miasta
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Nowoczesna karetka będzie  
służyła w Pruszkowie i okolicach 
przez następne kilka lat
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Huczne przywitanie 
wozu bojowego
\\\ JAKTORÓW 

Wśród czerwonych flar  
i oklasków we wtorek  
(8 kwietnia) przyjechał  
do Jaktorowa nowy wóz 
strażacki. Pojazd wspomoże 
ochotniczą straż pożarną 
podczas ratowania ludzkiego 
życia i mienia.

W óz, który pojawił się wieczorem 
przy siedzibie OSP Jaktorów, to 

średni samochód ratowniczo-gaśniczy 
typu Scania. W przygotowaniu poczę-
stunku dla mieszkańców, którzy przy-
byli przywitać wóz, pomagało Koło 
Gospodyń Wiejskich „Jaktorowskie 
Turzyce”

\\\   Działają  
u siebie, pomagają  
w Warszawie

– Samochód pomoże nam między 
innymi podczas zarządzania w trakcie 
klęsk żywiołowych i katastrof. W ostat-
nich czasach jesteśmy świadkami coraz 
częstszych anomalii pogodowych. Pod-
czas wichur liczba naszych wyjazdów 
dramatycznie wzrasta. Mówimy tu o 
powalonych drzewach, zalaniach do-
mów i uszkodzeniach mienia. W trakcie 
jednego z takich dni w ubiegłym roku 
mieliśmy aż 19 interwencji, a następnie 
pojechaliśmy do Warszawy wspomóc 
tam strażaków. Dlatego nowy nabytek 
bardzo nam się przyda – powiedział 

nam Mariusz Kowalczyk, prezes OSP 
Jaktorów.

\\\   Pomogły dotacje
Samochód udało się kupić dzięki 

pomocy finansowej Unii Europejskiej 
(dotacja o wysokości 822 tysięcy zło-
tych) i Urzędu Marszałkowskiego Wo-
jewództwa Mazowieckiego (dofinanso-
wanie w kwocie 150 tysięcy złotych). 
Pozostałą kwotę zakupu, około 800 
tysięcy, pokryto z budżetu gminy.

– Samochód ma 320 koni mecha-
nicznych i automatyczną skrzynię bie-
gów. Dzięki niemu uda nam się szybciej 
dotrzeć do poszkodowanych osób – do-
dał Mariusz Kowalczyk.

Wóz zacznie służyć strażakom w 
przeciągu najbliższych dni, kiedy ochot-
nicy zakończą szkolenia z jego obsługi.

Maciek Gos

Nowy wóz już niedługo wyruszy  
do akcji
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Gala „Perły Mazowsza” 2024 
– wielki finał w powiecie pruszkowskim
\\\ POWIAT PRUSZKOWSKI 

To prestiżowe wydarzenie, 
które co roku wyróżnia osoby, 
inicjatywy i wydarzenia,  
które dzięki swojej pasji  
i zaangażowaniu przyczyniają 
się do rozwoju powiatu 
pruszkowskiego.

W czwartek (10 kwietnia) w 
Centrum Kultury i Sportu w 

Pruszkowie odbyła się uroczysta ga-
la finałowa IX edycji plebiscytu „Perły 
Mazowsza”. To prestiżowe wydarzenie 
od dziewięciu lat nagradza osoby, ini-
cjatywy i wydarzenia, które wyróżniają 
się na mapie Mazowsza. Tegoroczna 
edycja odbyła się pod honorowym 
patronatem Marszałka Województwa 
Mazowieckiego. IX edycja przyniosła 
dwie istotne zmiany. Po pierwsze, do 
plebiscytu dołączyły kolejne powiaty, 
dzięki czemu w tegorocznym wydarze-
niu wzięło udział już sześć powiatów 
– piaseczyński, pruszkowski, grodzi-
ski, otwocki, zachodni warszawski oraz 
garwoliński. Do kategorii dołączyły no-
we wyróżnienia – Perła Energii i Natury 
oraz Perła Aktywności Społecznej.

\\\   Wyróżnienie  
za pasję i zaangażowanie

Podczas gali poznaliśmy laureatów 
z powiatu pruszkowskiego, których pa-
sja i zaangażowanie zostały docenione 
przez lokalną społeczność. Wśród zwy-
cięzców znaleźli się m.in. Elektrocie-
płownia Pruszków, Pan Akustyk Sound 
& Light z Brwinowa, Cukiernia Maja 
z Pruszkowa, Muzeum Motoryzacji i 
Techniki w Otrębusach, Muzeum Mia-
sta Piastowa oraz wielu innych działa-
czy i instytucji, które działają na rzecz 
rozwoju powiatu pruszkowskiego i 
Mazowsza.

W uroczystości uczestniczyli m.in. 
Starosta Pruszkowski. Adrian Ejssy-
mont, Rafał Sieradzki. Przewodniczą-
cy Rady Powiatu, Piotr Bąk, prezydent 

Pruszkowa, Tomasz Jankowski, bur-
mistrz Piastowa, Dariusz Zwoliński i 
wójt gminy Nadarzyn. Na scenie wy-
stąpiła Zespół Tańca Ludowego „Prusz-
kowiacy”.

\\\   Gratulacje dla laureatów
Podczas uroczystego wręczenia 

statuetek „Pereł Mazowsza” wielo-

krotnie podkreślano, że nagrody te to 
coś więcej niż tylko prestiżowe wyróż-
nienia – to przede wszystkim wyraz 

społecznego uznania dla tych, którzy 
swoją pasją, zaangażowaniem i cięż-
ką pracą zmieniają swoje otoczenie na 
lepsze. Laureaci, reprezentujący różne 
dziedziny życia – od kultury i sportu po 
ekologię i przedsiębiorczość – są dowo-
dem na to, jak ogromny wpływ mogą 
mieć lokalne inicjatywy na rozwój ca-
łego regionu. Ich działalność inspiruje 
innych, buduje poczucie wspólnoty i 
pokazuje, że warto działać na rzecz 
swojej społeczności.

\\\   Pan Akustyk
– Jestem zachwycony galą. Zwykle 

to jestem tą osobą z drugiej strony sce-
ny. Tym razem miałem okazję stanąć na 
scenie w czasie imprezy i powiedzieć 
coś do ludzi. Poczuć to światło i emocje, 
to bardzo przyjemne doświadczenie. 
Nie spodziewałem się, że to jest aż tak 
fajne. Chyba muszę częściej występo-
wać. Jest mi też bardzo miło, że otrzy-
małem nagrodę. Konkurencja była du-

ża. Ja już jestem w ogóle fanem pereł od 
wielu lat i bardzo się cieszę, że zostałem 
nominowany. Czuję się wyróżniony i 
jest to dla mnie bardzo ważne, że dosta-
łem nagrodę – powiedział nam Paweł 
Remez, Pan Akustyk, laureat z Brwi-
nowa, który dostał Perłę w dziedzinie 
Przedsiębiorczość.

\\\   Muzeum w Piastowie
Przez ostatni rok pracownicy 

muzeum rozpoczęli wiele inicjatyw i 
przygotowało liczne atrakcje. To tu-
taj między innymi pojawił się kącik 
dla młodzieży, o którym pisaliśmy  

w artykule pt.: „Zajęcia dla maluchów  
w Piastowie”.

– Drodzy Państwo, bardzo dzię-
kujemy za nominację. Jest to dla nas 
wielkie zaskoczenie, tym bardziej, 
że od 2024 roku działamy w nowym 
miejscu, gdzie Muzeum Miasta Pia-
stowa, gdzie jest jedną z wielu działań 
Piastowskiego Archiwum Miejskiego, 
którego  jestem dyrektorem. Jeszcze 
raz dziękuję za oddane na nas głosy 

– powiedział Daniel Dalecki. Muzeum 
zdobyło Perłę w kategorii Turystyka w 
 Piastowie.

Poniżej prezentujemy wyniki w po-
szczególnych kategoriach w powiecie 
pruszkowskim: 
GMINA BRWINÓW:
• Perła Przedsiębiorczości: Pan Aku-
styk Sound & Light
• Perła Sportu: Brwinowska Akademia 
Koszykówki
• Perła Turystyki: Muzeum Motoryzacji 
i Techniki w Otrębusach
• Perła Kultury: Mama Śpiewa Tata Gra 
– Anna i Stanisław Czajowie

GMINA MICHAŁOWICE:
• Perła Sportu: Stowarzyszenie Siatkar-
skie Marzenia
• Perła Turystyki: Rajd „Szlakiem Na-
szej Historii”
• Perła Kultury: Piknik Patriotyczny
GMINA NADARZYN:
• Perła Energii i Natury: Park im. Janu-
sza Grzyba w Młochowie
• Perła Przedsiębiorczości: Sart S.c. An-
na i Michał Skoczylas

Nagrody te to coś więcej 
niż tylko prestiżowe 

wyróżnienia – to przede 
wszystkim wyraz 

społecznego uznania  
dla tych, którzy swoją 

pasją, zaangażowaniem 
i ciężką pracą zmieniają 

swoje otoczenie na lepsze

Dla zaproszonych laureatów, samorządowców i gości zorganizowano konkurs wizytówkowy – można było wygrać  
między innymi vouchery do Parku Trampolin i weekendowy pobyt w Hotelu DeSilva

Każdy mógł zrobić sobie pamiątkowe zdjęcie na ściance sponsorskiej

Po uroczystości zaproszono gości na poczęstunek

Perła Sportu gminy Michałowice – Stowarzyszenie Siatkarskie Marzenia
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STRATEGICZNY PARTNER WYDARZENIA 
SAMORZĄD WOJEWÓDZTWA MAZOWIECKIEGO

SPONSOR GŁÓWNY

• Perła Sportu: Klaudia Jagusiak
• Perła Aktywności Społecznej: Szkol-
ne Koło Wolontariatu przy LO im. Jana 
Pawła II
• Perła Turystyki: Camping Rozalin
• Perła Kultury: Monika Muszka
GMINA PIASTÓW:
• Perła Przedsiębiorczości: Jowita Sob-
czyk – Sala Zabaw Kangurek
• Perła Sportu: MKS Piast

• Perła Aktywności Społecznej: Stowa-
rzyszenie Kobiet Aktywnych ONA
• Perła Turystyki: Muzeum Miasta Pia-
stowa
• Perła Kultury: Teatr Rodziców
GMINA PRUSZKÓW:
• Perła Energii i Natury: Elektrocie-
płownia Pruszków
• Perła Przedsiębiorczości: Cukiernia 
Maja

• Perła Sportu: Karate Klub
• Perła Aktywności Społecznej: Kawiar-
nia Szczęśliwa Siódemka
• Perła Turystyki: Przyroda w obiek-
tywie Piotra
• Perła Kultury: Anna Chomiak
GMINA RASZYN:
• Perła Energii i Natury: Andrzej Za-
wistowski
• Perła Przedsiębiorczości: Zajazd Zie-
lone Rykowisko
• Perła Sportu: Akademia Jeździecka 
Dawidy
• Perła Aktywności Społecznej: Koło 
Gospodyń Wiejskich w Jaworowej
• Perła Turystyki: Wojciech Rogowski
• Perła Kultury: Ewa Jowik

Maciek Gos

Zwycięzcy i goście Gali na wspólnej, pamiątkowej fotografii

Na zdjęciu perły gminy Nadarzyn – przedstawiciel Campingu Rozalin  
i Monika Muszka
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POZIOMO: 1) pora roku z Wielkanocą; 6) inaczej palmojad, ptak; 8) malowanie pisanek i święcenie palm; 9) Mario, napisał „Ojca 
chrzestnego”; 10) inna nazwa glonów; 12) biała odmiana gipsu; 14) kutwa, dusigrosz; 21) waluta w Omanie; 22) cumują w porcie;  
25) kłujący w doniczce; 27) jabłka i gruszki; 28) halny w Tatrach; 29) żelazna rezerwa; 30) Jo, napisał „Pierwszy śnieg”; 31) tytuł arabskiego 
księcia; 32) nazywany wilczym grochem; 33) zespół dziewięciu muzyków; 35) japońska marka zegarków; 37) bawełnica korówka krócej; 
39) cienki płat blachy; 41) zawodowo jeździ po lodzie; 44) pigwica właściwa inaczej; 47) Askar, były prezydent Kirgistanu; 49) japońska 
dama do towarzystwa; 51) wzór wyszyty na tkaninie; 52) powieść Joanny Chmielewskiej; 53) rzeka w Świdwinie; 54) żelbetowa belka nad 
oknem; 55) pluszowe niedźwiadki; 56) brak ich w kamizelce; 57) fiński region z Rovaniemi; 58) zawijany kotlet wołowy; 59) robi zdjęcia; 
60) dawna stolica Finlandii; 61) ubiory, kreacje; 63) broń biała muszkieterów; 65) buduje żeremia; 66) Kaczyński lub Wałęsa; 67) aktówki 
na dokumenty; 68) najwyższy szczyt Armenii.

PIONOWO: 1) wierzba wiciowa inaczej; 2) arbiter na boisku; 3) surowy tryb życia,  wstrzemięźliwość; 4) jednobarwne jajko wielkanocne; 
5) ustęp, fragment tekstu od wcięcia; 7) wielkanocne ciasto; 11) doręcza polecone i emerytury; 13) kupowany w aptece; 15) w nim 
święconka; 16) część trasy wyścigu; 17) towarzyszyli Jezusowi; 18) popielcowa przed Wielkanocą; 19) małe, młode konie; 20) kotki 
na wierzbie; 23) grzanki z opiekacza inaczej; 24) imię żeńskie; 25) największa wyspa Grecji; 26) drugie co do wielkości miasto Estonii;  
34) palmowa przed Wielkanocą; 36) imitacja skóry dla tapicera; 38) urząd antykorupcyjny; 40) sygnał dźwiękowy w samochodzie; 42) był 
nim Krzysztof Kolumb; 43) żelazny zapas inaczej; 44) sekundomierz; 45) kładka nad jeziorem do cumowania; 46) bardzo niski człowiek; 
47) leczenie zapachami; 48) sędzia przed nominacją; 50) pisanki i kraszanki; 51) ...Roa, jedyne miasto na Wyspie Wielkanocnej; 53) msza 
wielkanocna z procesją; 61) dzień święcenia pokarmów; 62) olejne na płótnach; 64) wielkanocna święcona w niedzielę.
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OGŁOSZENIE
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektów Miejscowych Planów Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Żabia Wola obejmujących 

fragment miejscowości Siestrzeń oraz fragment miejscowości Żelechów wraz z prognozami oddziaływania na środowisko

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu  i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2024r. poz. 1130 z późn. 
zm.), w związku  z art. 67 ust. 3 ustawy z dnia 7 lipca 2023 roku o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych 
ustaw (Dz. U. z dnia 24 sierpnia 2023 roku, poz. 1688), art. 39 oraz 54 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku  
i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1112 z późn. zm.),  
Uchwały Nr 77/XII/2007 z dnia 29 listopada 2007 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania  
przestrzennego Gminy Żabia Wola obejmującej fragment miejscowości Siestrzeń oraz Uchwały Nr 44/XXXVII/2018 z dnia 25 września 2018 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Żabia Wola obejmującego miejscowość Żelechów  
z wyłączeniem Obszaru 1D-2, zmienionej kolejno Uchwałą Nr 80/XL/2021 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 30 czerwca 2021 r. oraz Uchwałą Nr 79/LXX/2023 
Rady Gminy Żabia Wola z dnia 27 września 2023 r. zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu:
- projektu Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Żabia Wola obejmującego część miejscowości Siestrzeń tj. obszar 
ograniczony ulicą Graniczną, Żelechowską, Przy Trasie i rowem melioracyjnym wraz z prognozą oddziaływania na środowisko,
- projektu Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Żabia Wola obejmującego część miejscowości Żelechów tj. obszar 
ograniczony granicą administracyjną m. Żabia Wola oraz ulicą Puszczy, Bocianów, Chełmońskiego, Mazowieckie Pola z prognozą oddziaływania 
na środowisko
w dniach od 25 kwietnia 2025 roku do 23 maja 2025 roku poprzez bezpośredni kontakt  i obsługę obywateli w Sali Obsługi Mieszkańca Urzędu Gminy 
Żabia Wola (ul. Główna 3) w dniach pracy Urzędu w godz. od 9:00 do 15:00, mailowo pod adresem urzad@zabiawola.pl bądź w wersji elektronicznej na stronie 
internetowej www.bip.zabiawola.akcessnet.net.

Dyskusje publiczne nad rozwiązaniami przyjętymi w projektach planów miejscowych wraz z prognozami oddziaływania na środowisko odbędą się  
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Żabia Wola w Żabiej Woli przy ul. Głównej 3 w dniach:

• dla projektu mpzp obejmującego część miejscowości Siestrzeń tj. obszar ograniczony ulicą Graniczną, Żelechowską, Przy Trasie i rowem 
melioracyjnym wraz z prognozą oddziaływania na środowisko - 6 maja 2025 r. (wtorek) o godzinie 15:00;

• dla projektu mpzp obejmującego część miejscowości Żelechów tj. obszar ograniczony granicą administracyjną m. Żabia Wola oraz ulicą Puszczy, 
Bocianów, Chełmońskiego, Mazowieckie Pola z prognozą oddziaływania na środowisko - 13 maja 2025 r. (wtorek) o godzinie 15:00.

Zgodnie z art. 18 ust.1 ustawy z dnia 27 marca 2003 rok o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2024r. poz. 1130 z późn. zm.),  
w związku z art. 67 ust. 3 ustawy z dnia 7 lipca 2023 roku o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych ustaw 
(Dz. U. z dnia 24 sierpnia 2023 roku, poz. 1688) oraz stosownie do przepisów art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008r. o udostępnianiu informacji 
o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2024r., poz. 1112  
z późn. zm.), każdy, kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projektach planów miejscowych lub prognozach oddziaływania na środowisko, może wnieść uwagi 
i wnioski.

Uwagi do projektów planów oraz wnioski i uwagi do prognoz oddziaływania na środowisko należy składać na piśmie do Wójta Gminy Żabia Wola  
z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy, w następujących formach:
• w formie pisemnej do Urzędu Gminy w Żabiej Woli lub pocztą na adres: Urząd Gminy w Żabiej Woli, ul. Główna 3, 96-321 Żabia Wola,
• ustnie do protokołu w Referacie Gospodarki Przestrzennej i Gospodarki Nieruchomościami Urzędu Gminy w Żabiej Woli, ul. Główna 3,
•  za pomocą środków komunikacji elektronicznej bez konieczności opatrywania ich bezpiecznym podpisem elektronicznym na adres e-mail:  

urzad@zabiawola.pl.
w nieprzekraczalnym terminie do dnia 9 czerwca 2025 roku.

Uwagi i wnioski wniesione po terminie pozostaną bez rozpatrzenia.
Organem właściwym do rozpatrzenia uwag i wniosków jest Wójt Gminy Żabia Wola..

Wójt Gminy Żabia Wola Maria Kłosiewicz
OBOWIĄZEK INFORMACYJNY 

Na podstawie art. 13 ust. 1 i 2 Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 
(UE) 2016/679 z 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku  
z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych 
oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (Dz.U.UE.L. z 2016r. Nr 119, s.1 ze zm.) - dalej: „RODO” 
informuję, że:
1) Administratorem Państwa danych jest Gmina Żabia Wola reprezentowana przez Wójta 
Gminy Żabia Wola (ul. Główna 3, 96-321 Żabia Wola, email: urzad@zabiawola.pl, tel:  
+48 46 858 27 00)
2) Administrator wyznaczył Inspektora Ochrony Danych, z którym mogą się Państwo 
kontaktować we wszystkich sprawach dotyczących przetwarzania danych osobowych 
za pośrednictwem adresu email: iod@zabiawola.pl lub pisemnie na adres Administratora. 
3) Państwa dane osobowe będą przetwarzane w celu uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego.
4) Państwa dane osobowe będą przetwarzane na podstawie:
- art. 6 ust. 1 lit. c  RODO, 
- ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyjnego,
- ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym,
oraz art. 6 ust.1 lit. a RODO (na podstawie zgody) w przypadku danych podanych 
dobrowolnie.
5) Państwa dane osobowe będą przetwarzane przez okres 25 pełnych lat kalendarzowych, 
licząc od 1 stycznia roku następnego po roku, w którym nastąpiło zakończenie sprawy 
(26 lat) na Rozporządzenia Prezesa Rady Ministrów z dnia 18 stycznia 2011 r. w sprawie 
instrukcji kancelaryjnej, jednolitych rzeczowych wykazów akt oraz instrukcji w sprawie 

organizacji i zakresu działania archiwów zakładowych. W przypadku przetwarzania danych 
osobowych na podstawie odpowiedniej zgody, do momentu jej cofnięcia. 
6) Państwa dane nie będą przetwarzane w sposób zautomatyzowany, w tym nie będą 
podlegać profilowaniu.
7) Państwa dane osobowe nie będą przekazywane poza Europejski Obszar Gospodarczy 
(obejmujący Unię Europejską, Norwegię, Liechtenstein i Islandię).
8) W związku z przetwarzaniem Państwa danych osobowych, przysługują Państwu 
następujące prawa:
a) prawo dostępu do swoich danych oraz otrzymania ich kopii;
b) prawo do sprostowania (poprawiania) swoich danych osobowych;
c) prawo do ograniczenia przetwarzania danych osobowych;
d)  prawo do cofnięcia zgody w dowolnym momencie bez wpływu na zgodność z prawem 

przetwarzania, którego dokonano na podstawie zgody przed jej cofnięciem,
e)  prawo wniesienia skargi do Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych (ul. Stawki 

2, 00-193 Warszawa), w sytuacji, gdy uzna Pani/Pan, że przetwarzanie danych 
osobowych narusza przepisy ogólnego rozporządzenia o ochronie danych osobowych  
(RODO);

9) Podanie przez Państwa danych osobowych jest obowiązkowe. Nieprzekazanie danych 
skutkować będzie brakiem realizacji celu, o którym mowa w pkt.3;
10) Państwa dane zostaną przekazane podmiotom zewnętrznym takim jak pracownia 
urbanistyczno-projektowa, na podstawie umowy powierzenia przetwarzania danych 
osobowych, a także podmiotom lub organom uprawnionym na podstawie przepisów 
prawa.

Żabia Wola, dn. 16.04.2025 r.

OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY NADARZYN
o przystąpieniu do sporządzenia  planu miejscowego dla części działki  
nr ew. 125/2 położonej we wsi Wola Krakowiańska  w Gminie Nadarzyn

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1130 ze zm.) zawiadamiam o podjęciu przez Radę Gminy 
Nadarzyn Uchwały Nr IX.178.2025 z dnia 28 stycznia 2025 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia  
planu miejscowego dla części działki nr ew. 125/2 położonej we wsi  Wola Krakowiańska.

Z niezbędną dokumentacją sprawy można zapoznać się w Urzędzie Gminy Nadarzyn, Referat 
Geodezji i Gospodarki Przestrzennej, ul. Mszczonowska 24, 05-830 Nadarzyn, pok. nr 113 
od poniedziałku do piątku w godz. 9.00-15.00, a także w Biuletynie Informacji Publicznej: www.bip.
nadarzyn.pl oraz na stronie internetowej urzędu: www.nadarzyn.pl.

Zainteresowani mogą składać wnioski do w/w planu miejscowego w terminie do 9 maja 2025 r. 
Wnioski należy składać do Wójta Gminy Nadarzyn za pomocą formularza, którego wzór został 

określony w Rozporządzeniu Ministra Rozwoju i Technologii z dnia 13 listopada 2023 r. w sprawie 
wzoru formularza pisma dotyczącego aktu planowania przestrzennego (Dz. U. z 2023r., poz. 2509). 

Formularz jest dostępny w siedzibie Urzędu Gminy pok. nr 113, w Biuletynie Informacji Publicznej: 
www.bip.nadarzyn.pl oraz na stronie internetowej urzędu: www.nadarzyn.pl.

Składający wniosek zobowiązany jest podać swoje imię i nazwisko albo nazwę oraz adres 
zamieszkania albo siedziby oraz adres poczty elektronicznej, jeśli taki posiada. We wniosku powinien 
wskazać, czy jest właścicielem lub użytkownikiem wieczystym nieruchomości objętej wnioskiem oraz 
może podać dodatkowe dane do kontaktu: adres do korespondencji lub numer telefonu.

Wnioski w postaci papierowej należy składać na piśmie w kancelarii Urzędu Gminy (pok. nr 100)   
lub pocztą na adres: Urząd Gminy Nadarzyn, ul. Mszczonowska 24, 05-830 Nadarzyn. 

Wnioski w postaci elektronicznej należy przesyłać za pośrednictwem komunikacji elektronicznej:
• e-doręczenia: AE: PL-73893-60650-UHEID-22;
• e-PUAP: /8420yasifl/SkrytkaESP,
• gmina@nadarzyn.pl. 
Organem właściwym do rozpatrzenia wniosków jest Wójt Gminy Nadarzyn.

Wójt Gminy
Dariusz Zwoliński

KLAUZULA INFORMACYJNA 
Przetwarzanie danych osobowych jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego, ciążącego na Administratorze. 
Osobie, której dane dotyczą  przysługuje prawo wglądu w swoje dane oraz ich uzupełnienia. Szczegółowe informacje 
na temat przetwarzanych danych osobowych są dostępne w siedzibie Urzędu Gminy oraz w Biuletynie Informacji 
Publicznej pod adresem: https://bip.nadarzyn.pl/plik,19140,50-sporzadzanie-aktow-planowania-przestrzennego-pdf.pdf. 

Nadarzyn, dnia 16 kwietnia 2025 r.

 DAM PRACĘ 

Pracowników do serwisu  
urządzeń wentylacyjnych,  

również bez doświadczenia,  
konieczne prawo jazdy kat. B  

tel. 601 923 395 

 Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36 

 Zatrudnię montera, drobna produkcja, 
Bielawa, tel. 22 754 46 70 

 Gminne Przedszkole w Zamieniu  
zatrudni kucharkę/pomoc kuchenną  
- pełen etat. 227579224  
CV sekretariat@gpwz.edu.pl             

SZUKAM PRACY 

 DO OGRÓDKÓW I MALOWANIA.  
TEL-506642644   

KUPIĘ 

 Antyki, Szkło Kolorowe, Obrazy,  
Porcelanę, Militaria, Biżuterię PRL-u,  
Figurki, Rzeźby, Ozdoby Choinkowe,  
Monety, Medale, Kolekcje, Pikasiaki, 
Grzegorz, 697 033 983

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418         

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62

 Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje samowoli 
budowlanych sprzed lat, KIEROWNIK  
BUDOWY, tel. 695 451 655

OGRODY-PROJEKTOWANIE,  
URZĄDZANIE, PIELĘGNACJA,  

www.apark.pl, tel.: 512 462 661

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres.  
Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel. 694 910 163

 Deska tarasowa - układanie i materiał, 
deska kompozytowa, deska drewniana 
tel. 603 896 888

 Malowanie i czyszczenie elewacji,  
naprawa tarasów, balkonów i balustrad 
tel. 603 896 888

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej,  
mycie okien 508 65 20 30 

 Hydroizolacje bitumiczne, dachy,  
tarasy tel. 791 549 007

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

 Anteny wideo domofony montaż  
naprawa 603375875

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721

 Malowanie, ocieplanie budynków  
tel. 604 938 861 

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Anteny, Internet, Konfiguracja sprzętu. 
Zadzwoń 501700315

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Hydraulik, złota rączka,  
tel. 733159220

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

 Cyklinowanie, Parkiety 502514388

 Kominiarz tel. 500 214 632

 Przeprowadzki tel. 505 591 721 

 Wywóz gałęzi 519874891 

 Wycinka drzew tel. 505 591 721  

 Spawanie, tel. 608 030 808 

DOBRY HYDRAULIK z Piaseczna  
- wyróżniają nas ROZSĄDNE CENY.  

Wykonujemy nowe i modernizujemy 
istniejące instalacje. Tel. 608 030 808 

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Glazura, remonty, tel. 609 926 758

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Renowacja mebli, tel. 510 266 143

 Budowa domów, rozbudowy,  
tel. 730 358 998

 Ocieplenia, elewacje, tel. 730 358 998

 Pokrycia dachowe, tel. 730 358 998  

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 OSIEDLE INVERSO – nowe mieszkania, 
Warszawa-URSUS, Ul. Słupska 39,  
tel. 668 970 970

 Samodzielny lokal użytkowy  32 m2  
w Piasecznie. tel 504212677

 Działka leśna 3000 m2, Prażmów,  
tel. 602 770 361, 791 394 791

 Działki budowlane 800 m2, 1200 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361,  
791 394 791 

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

 Samodzielny lokal użytkowy  32 m2  
w Piasecznie. tel 504212677

AUTO-MOTO KUPIĘ

 SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300    

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111    

Burmistrz Grodziska Mazowieckiego
informuje,  że na elektronicznej tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego przy  
ul. T. Kościuszki 12A oraz na stronie internetowej www.bip.grodzisk.pl  
został umieszczony wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży  
z dn. 16.04.2025 r. Z gminnego zasobu do sprzedaży w trybie przetargu 
ustnego nieograniczonego zostało przeznaczonych 7. niezabudowanych części 

nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Szczęsne gmina Grodzisk Maz. w rejonie  
ul. Pliszki, przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną wolnostojącą. 
Info.: 22 463 46 28 oraz na www.nieruchomosci.grodzisk.pl
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\\\ REGION 

Sukcesy młodych sportowców, 
walka o awans w siatkówce  
i w piłce nożnej. Sprawdzamy, 
jak z ostatnimi wyzwaniami 
poradzili sobie zawodnicy 
 z lokalnych klubów.

W miniony weekend młodzi ko-
szykarze Akademii Koszyków-

ki Komorów z roczników 2008/2009 
wzięli udział w turnieju ćwierćfina-
łowym Mistrzostw Polski do lat 17, 
który odbył się w Uniwersyteckim 
Centrum Sportu UJK w Kielcach. 
Drużyna zaprezentowała się znako-
micie, wygrywając wszystkie spot-
kania i pewnie meldując się w gronie  
półfinalistów.

Komorowianie rozpoczęli turniej 
od imponującego zwycięstwa nad go-
spodarzami – UJK Kielce – pokonując 
ich 104:81. W kolejnym meczu pora-
dzili sobie z zespołem ŁKS Łódź, trium-
fując 84:68. Na zakończenie rywalizacji 
nie dali szans Górnikowi Wałbrzych, 
wygrywając aż 90:56. Dzięki komple-
towi zwycięstw AK Komorów zajęła 
pierwsze miejsce w klasyfikacji końco-
wej turnieju.

Ostateczny układ tabeli prezentu-
je się następująco: AK Komorów, ŁKS 
Łódź, Górnik Wałbrzych i UJK Kielce.

Przed zespołem kolejne sportowe 
wyzwania – półfinały Mistrzostw Pol-
ski. Trzymamy kciuki!

\\\   Mistrz Polski z Grodziska 
Mazowieckiego

W miniony weekend Marcin Zie-
liński, wychowanek Akademii Tenisa 
Stołowego, sięgnął po tytuł Mistrza 
Polski do lat 23 osób z niepełnospraw-
nościami. Zawody rozegrano w Zielonej 
Górze, a reprezentant Dartom Bogorii 
Grodzisk Mazowiecki od początku pre-
zentował wysoką formę.

Zieliński zdominował rywalizację 
juniorską, wygrywając wszystkie czte-
ry mecze singlowe i pewnie sięgając po 
złoty medal. To jednak nie był koniec 
jego udziału w mistrzostwach – rów-
nie ambitnie podszedł do rywalizacji 
seniorskiej.

W grze podwójnej, wspólnie z Mi-
chałem Deigslerem, dotarł do ćwierćfi-
nału. W singlu był jeszcze bliżej sukcesu 
– po udanych meczach eliminacyjnych 
awansował do ćwierćfinału, gdzie sto-
czył zacięty bój z Pawłem Jabłońskim, 
ostatecznie przegrywając 1:3.

Przed Marcinem kolejne sporto-
we wyzwania. Już niebawem weźmie 
udział w zgrupowaniach kadry naro-
dowej, a następnie wystąpi w między-
narodowych turniejach w Czarnogórze 
i Słowenii.

\\\   Awans  
nie w tym roku

Dzięki zajęciu 2. miejsca w sezonie 
2024/2025 w rozgrywkach I Ligi Ma-
zowieckiej Siatkówki Mężczyzn gracze 
klubu UKS Orlęta Raszyn stanęli przed 
szansą zawalczenia o awans na szcze-
bel ogólnopolski. Ostatnie dni stanowi-
ły emocjonujące zmagania w turnieju 
półfinałowym.

Początek był znakomity – w pierw-
szym starciu turniejowym Orlęta poko-
nały GKS Cresovię Górowo Iławieckie 
3:0. Pierwszy set był prawdziwym po-
kazem siły ekipy z Raszyna – drużyna 
pokonała przeciwników aż 25:13. Na-
stępnie dorzuciła zwycięstwa 25:21 i 
25:15.

Taki start dawał nadzieję na to, że 
klub jest w stanie zajść daleko, ale nie-

stety w dalszej części turnieju to rywale 
cieszyli się z wygranych.

Starcie z METPRIM Volley Radom-
sko było niesamowicie wyrównane. 
Premierowa odsłona zakończyła się 
wynikiem 29:27 na korzyść gospo-
darzy turnieju. Drugi set wypadł już 
gorzej w wykonaniu Raszyna – 19:25. 
Zmagania zakończyły się porażką Orląt 
22:25. O wszystkim miało zadecydo-
wać niedzielne spotkanie z ekipą LKS 
Czarni Rząśnia.

Potyczka z Rząśnią z początku sta-
ła na wyrównanym poziomie, o czym 
świadczy rezultat 26:24 na korzyść 
rywali w pierwszym secie. Kibice nie 
mogli jednak świętować sukcesu swo-
ich ulubieńców, ponieważ w drugim 
przeciwnik wygrał 25:21, zaś w trze-

cim osiągnął zdecydowaną przewagę  
i zakończył starcie 25:16.

\\\   Zgodnie z planem
Po wyjazdowej porażce 0:1 z Choj-

niczanką Chojnice piłkarze Pogoni 
Grodzisk Mazowiecki zdobyli bardzo 
ważny komplet punktów w rywalizacji 
z Zagłębiem Sosnowiec. Podopieczni 
trenera Marcina Sasala pokonali u sie-
bie rywali 3:2 po bramkach Kamila Od-
olaka, Karola Noiszewskiego i Jakuba 
Apolinarskiego.

Dzięki wygranej przewaga nad wi-
celiderem – Polonią Bytom – wynosi 
obecnie 6 punktów. Pogoń ma również 
7 oczek więcej niż trzecia Wieczysta 
Kraków.

Rafał Lipski

Sportowe podsumowanie weekendu

Marcin Zieliński święci tytuły na mistrzostwach
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Jakub Apolinarski to kluczowy  
piłkarz Pogoni
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